



：： 期刊全文 ：： 未安装PDF浏览器的用户请下载

对国际体育仲裁院兴奋剂处罚严格责任原则的反思
刘 苏¹, 周 兵¹, 傅志平²

浏览次数 304



(1. 南京师范大学 体育科学学院, 江苏 南京 210097; 2. 南京工业职业技术学院 体育部, 江苏 南京 210046)

摘要: 通过对国际体育仲裁院对兴奋剂处罚所适应的严格责任原则的反思, 指出此原则不考虑当事人意向的弊端将会随着体育的全球化趋势而日益凸显。在对这种弊端的深层原因探究后, 为确保国际体育仲裁院的严格责任原则在兴奋剂处罚中的核心地位不动摇, 提出了前瞻性的完善措施。

关键词: 国际体育仲裁院; 兴奋剂; 严格责任; 责任相称
中图分类号: G80 文献标识码: A 文章编号: 1006-7116(2007)01-0118-04

Review of International Sports Arbitration Court's stringent responsibility principle for stimulant abuse punishment
LIU Sul, ZHOU Bing¹, FU Zhi-ping²

(1. College of Physical Education, Nanjing Normal University, Nanjing 210097, China; 2. Department of Physical Education, Nanjing Institute of Industry Technology, Nanjing 210046, China)

Abstract: By reviewing International Sports Arbitration Court's stringent responsibility principle for stimulant abuse punishment, the authors pointed out that the defect of this principle failing to consider the will of the parties concerned will become ever increasingly prominent with sports globalization. Having probed into the profound causes for such a defect, the authors put forward preventive perfecting measures in order to ensure the core status of International Sports Arbitration Court's stringent responsibility principle in stimulant abuse punishment will not be shaken.

Key words: International Sports Arbitration Court; stimulant; stringent responsibility; responsibility commensuration

2008年		
第1期	第2期	第3期
第4期	第5期	
2007年		
第1期	第2期	第3期
第4期	第5期	第6期
第7期	第8期	第9期
2006年		
第1期	第2期	第3期
第4期	第5期	第6期
2005年		
第1期	第2期	第3期
第4期	第5期	第6期
2004年		
第1期	第2期	第3期
第4期	第5期	第6期
2003年		
第1期	第2期	第3期
第4期	第5期	第6期
2002年		
第1期	第2期	第3期

[【关闭窗口】](#)

[第4期](#) [第5期](#) [第6期](#)

2001年

[第1期](#) [第2期](#) [第3期](#)

[第4期](#) [第5期](#) [第6期](#)

JOURNAL

OF

体育学刊

PHYSICAL EDUCATION

JOURNAL

你是第 1780894 位访问者

版权所有：体育学刊 粤ICP备05080741号 技术支持：网天科技
地址：广州石牌华南师范大学公体楼303 邮编：510631
电话：020-85211412 传真：020-85210269 邮箱：
tyxk@scnu.edu.cn